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Plats och tid   Nordmarksälven 10:30 – 13:30  
 
Beslutande Åsa Hååkman-Feldt, Filipstad 
 Thomas Backelin, Storfors 
 Leif Askeröd, Kil 
 Alf Svanström, Säffle 
 Lars Olsson, Munkfors 
 Gert Björnvall, Forshaga 

Anna Wilén, Karlstad 
Anders Söderström, Arvika 

 
Ej närvarande Hagfors 
 Kristinehamn 
 Torsby 
 Sunne 

 
Övriga deltagande Bengt Epperlein, Förvaltningschef, sekreterare 
  

 
Utses att justera Leif Askeröd, Kil 
 
Justeringens plats o tid  
 
Underskrifter Sekreterare  .................................................................. Paragrafer 19 - 
  Bengt Epperlein 
 
 Ordförande  .................................................................. 
  Thomas Backelin 
 
  
 Justerande ……………………………………………………………………………….. 
  Leif Askeröd 
 
   

 
   ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Värmlands läns kalkningsförbund  direktion 
 
Sammanträdesdatum 17 september 2018 
 
Datum för anslags  Datum för    
uppsättande  anslags nedtagande  
 
Förvaringsplats 
för protokollet       Kalkningsförbundets kansli, även på  
 
Underskrift  ....................................................................................  
 Bengt Epperlein  
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§ 19 
  
Mötets öppnade 
 
Ordf. Thomas Backelin förklarade mötet för öppnat 
 
 
 
 
 
§ 20 
 
Val av justerare 
 
Mötet valde Leif Askeröd att justera mötesprotokollet. 
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§ 21 
 
Ekonomin 
 
Förvaltningschefen (FC) redogjorde det ekonomiska för perioden 1/1 till 
31/8 2018. 
De redovisade siffrorna är inte periodiserade utan är de facto det som 
utbetalats. 
• Under aktivitet 001, Spridning finns en post på 19 800 kr. Externt 

arbete med underlag för HKP-entreprenören. 
• Konto 43320, Vägkostnader något över budget. Inga planerade 

kostnader framöver. Det mesta är snöröjning gångna vinter 
• Konto 58220, Övriga kostnader hyrbil. Punktering samt bärgning är 

orsakerna till att kostnaderna överstiger budget. 
• Redan nu kan konstateras att konto 70100, löner och konto 75700, 

avtalsförsäkringar kommer att skilja sig mot budget vid årets slut. 
Orsaken är att FC framöver löneväxlar maximalt utifrån gällande 
regler. 

 
 
 Beslut.  
 Direktionen godkände redovisningen. 

 
 
§ 22 
 
Utfall för FC lönerevision 
 
FC redogjorde för utfallet i enlighet med den överenskommelse om lönejustering 
som gjordes förra året. En sänkning av %-talet från 3 till 2. Enligt årets statistik 
som används så var lönehöjningen 3,7% vilket innebar att regeln om max 2% 
inträdde. 
Löneökningen blev då 940 kr/månad. 
 
Beslut: Direktionen beslöt godkänna föredragning samt lönejusteringen 
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§ 23 

 
Övriga ärenden 
 
• Överenskommelse med Lst om bygge av isättningsplats 
Diskussion fördes kring svårigheterna att göra åtgärder inom 
naturreservat trots att åtgärden skall främja ’God status’ i nämnda sjön. 
Likaså trögheten i när samarbete initieras för att få till gemensamma 
åtgärder som skall bekostas av resp. part. 
 
• Funderingar kring VLK,s roll i ansökningsrutiner 
Diskussioner om vad som gäller för olika steg när åtgärder i vattendrag 
skall göras. Ansökning om Vattenverksamhet, Ansökan om dispens för 
strandskydd samt ansökan om dispens för reservatsföreskrifter. 
 
Här konstaterades att interna kommunikationen inom Lst bör förbättras. 
Likaså finns det vissa förbättringar i den interna kommunikationen på 
kommunnivå också. Slutgiltligen bör även VLK bli bättre på att förklara 
åtgärdens positiva inverkan på helheten. 
 
 
Beslut. 
Direktionen godkände föredragningen och uppdrog till FC att utarbeta 
rutiner som kan dokumenteras för att få till ett smidigare förfaringssätt 
när tillstånd skall inhämtas. 
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§ 24 
 
Uteaktivitet 
 
• Besöket vid nya doserarplatsen 

Uteaktiviteten bestod i att besök Nordmarksälven och då närmare 
bestämt vid Stjälpet (Filipstads kommun).Här kommer en doserare att 
placeras för att öka möjligheten till att uppnå pH-målet 6,2. Motivet 
för denna pH-nivå är flodpärlmussla. Nuvarande kalkningsplanering 
klarar inte att hålla denna nivå vid högflöden. 

• Information från Nordmarkens FVOF 
Till detta var också representanter för Nordmarkälvens FVOF 
inbjudna för att informera om deras arbete kring fisket i nämnda älv.  
Man berättade att de har också lyckats med att föryngra inom det 
ideella arbetet. Något som många FVOF har problem med. 
Bl.a. har de aktivt försökt att återinsätta öring i älven.  
Man har, via kontakter med Lst, tidigare satt in s.k. ’Konvesi-öring’ 
vid 9 tillfällen. Alla dessa försök har misslyckats. 
När de nu ansökte om utsättning av Gullspångsöring lät 
förhandsbeskeden positiva men när besked kom var det ett nej. 
Motivet var att man misslyckats med de tidigare utsättningarna. 
Nejet bör sättas i relation till kalkningsdoseraren som nu sätts upp för 
att öka möjligheten till att uppnå pH-målet 6,2. Motivet är 
flodpärlmussla som för att föröka sig har nytta av öring. Detta 
föranledde, efter diskussioner ledamöter emellan, att ta upp en ny 
punkt i dagordningen. ’Skrivelse till Länsstyrelsen med anledning av 
kalkningsinsatserna vid Nordmarksälven’. 
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§ 25 
 
 Skrivelse till Länsstyrelsen angående kalkningsverksamheten vid   
 Nordmarksälven. 
  
Under denna punkt vidareutvecklades resonemanget om kopplingen av 
kalkningsinsatsen för flodpärlmussla. 
Då flodpärlmussla behöver öring för sin reproduktion så tycker 
direktionen det är märkligt att FVOF får ett nej till utsättning av öring.  
Vidare tycker direktionen inte att motivet till nejet, att man misslyckats 9 
ggr tidigare, håller som motiv. Detta då den insatta öringen, kallad 
konvesi-öring, var insatt på uppmaning av Länsstyrelsen. Den nu nekade 
insättningen skulle göras med Gullspångsöring som borde höra hemma i 
Nordmarksälven eftersom den är ett vattendrag som i slutänden rinner ut 
i Gullspångsälven. 
Åsikten från de närvarande var att kalkning endast skall ske om 
resultatet blir vad motivet säger. Om inte, skall kalkningsinsatsen 
antingen minskas till en uppnåbar nivå, eller helt avslutas. 
Att enbart kalka för kalkningens egen skull bör inte vara ett motiv i sig. 
 
 
 
Beslut. 
Direktionen uppdrog åt förvaltningschefen att sätta ihop en skrivelse till 
Länsstyrelsen där direktionens fundering kring att inte kopplingen 
mellan kalkningsinsatsen för flodpärlmusslan kopplas ihop med 
förekomsten av öring. 
Skrivelsen skall skickas ut till samtliga ledamöter för synpunkter och 
skall, när den är godkänd, skrivas under av samtliga i direktionen. 
För att sedan skickas till Länsstyrelsen Värmland för ett yttrande. 
 
 
 
 
 
§ 24 
 
Mötets avslutande 
 
Ordf. Thomas Backelin avslutade mötet och tackade för en intressant 
utedag. 
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